

APERÇU DE QUELQUES PUBLICATIONS

de la Société des Nations, du Bureau international du Travail
et de l'Institut international d'Agriculture

ayant servi à l'élaboration du présent annuaire.

SOCIÉTÉ DES NATIONS.

MÉMORANDUM SUR LES MONNAIES ET SUR LES BANQUES CENTRALES, 1913-1925.

(Sér. P. S. d. N. 1926.II.28).

Vol. I, 105 pages, fr. 5,—.

Vol. II, 215 pages, fr. 10,—.

Le volume I est une étude de l'histoire monétaire du début de 1925 à la fin de mai 1926 et fait suite au *Mémorandum* de 1913-1924.

Le volume II contient des tableaux statistiques relatifs à un grand nombre de pays et qui montrent les cours des changes et les taux d'escompte, la circulation fiduciaire, le montant des réserves d'or et des dépôts dans les banques centrales et commerciales, les indices des prix de gros et une analyse de 38 bilans de banques centrales présentés selon un type uniforme.

MÉMORANDUM SUR LES FINANCES PUBLIQUES, 1926-1928.

(Sér. P. S. d. N. 1929.II.50). 285 pages, fr. 12,50.

Cette édition du *Mémorandum* renferme des monographies relatives aux 15 pays suivants : Allemagne, Espagne, France, Grande-Bretagne, Guatemala, Haïti, Hongrie, Inde, Italie, Japon, Portugal, Roumanie, Suisse, Tchécoslovaquie, Yougoslavie.

Chacune de ces études est précédée de notes sur le système budgétaire en vigueur dans le pays présentées sous une forme aussi propre que possible aux comparaisons internationales. Les informations varient nécessairement selon les pays mais, dans la plupart des cas, des tableaux groupent les données suivantes : résumé des comptes budgétaires récents ; analyse des recettes et des dépenses ; situation des monopoles d'Etat et des entreprises publiques ; dette publique extérieure et intérieure, et, chaque fois qu'il a été possible, actif de l'Etat, recettes, dépenses et dettes des autorités locales.

Un volume complétant ce mémorandum sera publié au cours de 1931 et contiendra des études relatives à l'Autriche, à la Belgique, à la Bulgarie, à la Pologne et aux Etats-Unis d'Amérique pour la période de 1926 à fin de 1930 (1930-1931).

MÉMORANDUM SUR LE COMMERCE INTERNATIONAL ET SUR LES BALANCES DES PAIEMENTS, 1927-1929.

Vol. I. Aperçu général du commerce mondial.

(Sér. P. S. d. N. 1930. II. 54, LI.), 127 pages, fr. 5,—.

Etude du commerce mondial en 1929 et tableaux récapitulatifs du commerce des pays les plus importants au cours des dernières années. Des chapitres spéciaux traitent du mouvement général du commerce, commerce par habitant, balance commerciale, commerce par catégorie d'articles, orientation du commerce international, variations des prix et du volume du commerce extérieur.

Vol. II. Balances des paiements. (Sér. P. S. d. N. 1930. II. 54/II. 234 pages, fr. 7,50).

On trouvera dans ce volume des évaluations plus ou moins complètes des paiements internationaux reçus et effectués se rapportant aux articles courants et au mouvement des capitaux de 29 pays, ainsi que des notes exposant les méthodes utilisées dans le calcul de certaines des données citées, etc. Dans un chapitre de caractère général sont résumés les mouvements internationaux du capital à long et à court terme, des intérêts et des dividendes, de l'or, du fret, des transferts d'épargne d'émigrants et des dépenses de tourisme.

Les statistiques des mouvements de l'or et des cours des changes sont fournies mensuellement pour la période de janvier 1928 à décembre 1930 et pour un certain nombre de pays importants. L'étude des mouvements de capitaux est complétée par une analyse sommaire des émissions de capital au cours des dernières années (jusqu'à la fin de 1930) et du loyer de l'argent dans différents pays pendant la même période.

Vol. III. Statistiques du commerce intérieur de 64 pays (y compris chiffres sommaires provisoires pour 1930). En préparation.

Statistiques détaillées du commerce de 64 pays faisant apparaître les importations et exportations de marchandises, lingots, et espèces ; les importations et les exportations par pays, par articles principaux et par catégories de denrées (classification de Bruxelles 1913), etc. Cette édition, qui englobe les années 1927 à 1929, est un supplément au volume II de l'édition de 1926 (publié en 1928), qui contenait les statistiques relatives à la période 1913 à 1922-1926 et une série de notes détaillées indiquant la méthode suivie dans l'établissement des diverses statistiques nationales.

MÉMOIRANDUM SUR LA PRODUCTION ET LE COMMERCE, 1925-1929/1930.

(Sous presse.)

Ce mémorandum contient un index de la production mondiale d'un grand nombre de denrées alimentaires et de matières premières ; un exposé comparatif du développement de la production mondiale, de la population du globe et du commerce international ; une revue d'ensemble de l'activité industrielle, telle qu'elle ressort des indices de production d'un certain nombre de pays et de certaines industries importantes, et une analyse des fluctuations récentes des prix relatifs des produits bruts et manufacturés. Dans cette analyse des prix, on trouvera également les premiers résultats d'une enquête spéciale, entreprise par le Secrétariat avec l'aide des services officiels de statistique de France, d'Allemagne, d'Italie et du Royaume-Uni.

MÉMOIRANDUM SUR LES BANQUES COMMERCIALES, 1913-1929. (Sous presse.)

Environ 400-450 pages. Prix environ fr. 15,—.

Ce mémorandum contiendra des chapitres consacrés à l'étude de la situation des banques commerciales de quelque 25 pays, ainsi qu'un exposé introductif général décrivant les principaux traits propres à l'industrie bancaire commerciale des différentes parties du monde et les transformations qu'elle a subies dans les années d'après-guerre. Pour chaque pays, les bilans et, dans la plupart des cas, les bénéfices, les pertes et les profits des banques, en 1913 et au cours des années d'après-guerre, seront résumés sous forme de tableaux statistiques établis selon un type unique. Dans une série de notes seront analysés en détail le caractère et les éléments du passif et de l'actif de ces banques, ainsi que l'histoire et l'évolution récentes du système bancaire commercial, les dispositions fondamentales de la législation spéciale en vigueur et l'origine des informations utilisées dans l'établissement des statistiques.

BULLETIN MENSUEL DE STATISTIQUE.

Fr. 1,75 le numéro. Abonnement annuel, fr. 20,—.

Recueil des plus importantes statistiques économiques du monde, réunies et mises à jour mensuellement. Des tableaux donnent les renseignements suivants : indices de la production (industrie en général, textiles et machines) ; production de la houille, du lignite, de la fonte, de l'acier brut, du cuivre, du zinc et du pétrole ; importations et exportations (valeurs et poids) ; trafic marchandises par chemin de fer ; tonnage des navires (entrées et sorties), nombres-indices des prix de gros et des prix de détail ; réserves d'or et certaines réserves d'argent et de devises étrangères, circulation fiduciaire, taux d'escompte bancaire, cours des changes, parité réciproque de certaines monnaies, dépôts dans les caisses d'épargne, nombres-indices des cours de valeurs de bourse, émissions de capitaux, faillites et statistiques du chômage. Des graphiques des indices économiques, relatifs à certains pays industriels importants, sont publiés chaque mois. Tous les trimestres paraît un tableau de la marine marchande mondiale, indiquant le tonnage lancé et en construction dans les pays où il existe

des chantiers de construction navale. Des tableaux relatifs aux statistiques mondiales du commerce et de la production sont publiés périodiquement.. Le bulletin paraît le jeudi le plus proche du 15 de chaque mois.

Publications antérieures de la Section économique et financière du Secrétariat de la Société des Nations.

MÉMORANDUM SUR LES MONNAIES 1913-1921. 115 pages, fr. 7,50.

MÉMORANDUM SUR LES MONNAIES 1913-1922. 203 pages, fr. 10,—.

MÉMORANDUM SUR LES MONNAIES 1913-1923. 313 pages, fr. 12,50.

Etude de l'histoire monétaire au cours des années 1919 à 1923. — L'édition 1913-1923 contient un résumé détaillé des diverses méthodes employées dans le calcul des 70 indices des prix de gros cités.

MÉMORANDUM SUR LES BANQUES CENTRALES, 1913 et 1918-1923.

395 pages, fr. 12,50.

Analyse des bilans de 37 banques d'émission et exposé de leur situation juridique et de leur développement au cours des années ayant suivi immédiatement la guerre.

MÉMORANDUM SUR LES MONNAIES ET SUR LES BANQUES CENTRALES, 1913-1924.

Vol. I, 238 pages, fr. 10,—.

Vol. II, 330 pages, fr. 12,50.

Ces volumes, qui portent sur une cinquantaine de pays, réunissent, mises à jour à la fin de 1924, les statistiques qui avaient été publiées antérieurement dans le *Mémorandum sur les Monnaies* et le *Mémorandum sur les Banques centrales*.

MÉMORANDUM SUR LES FINANCES PUBLIQUES, 1922.

■ 204 pages, fr. 10,—.

MÉMORANDUM SUR LES FINANCES PUBLIQUES, 1922-1926.

■ (Sér. P. S. d. N. 1927. II. 29). 400 pages, fr. 20,—.

MÉMORANDUM SUR LES BALANCES DES PAIEMENTS ET SUR LES BALANCES DU COMMERCE EXTÉRIEUR, 1910-1923.

Vol. I, 102 pages, fr. 2,50.

Vol. II, 530 pages, fr. 15,—.

MÉMORANDUM SUR LES BALANCES DES PAIEMENTS ET SUR LES BALANCES DU COMMERCE EXTÉRIEUR, 1910-1924.

Vol. I, 191 pages, fr. 5,—.

Vol. II, 742 pages, fr. 20,—.

MÉMORANDUM SUR LES BALANCES DES PAIEMENTS ET SUR LES BALANCES DU COMMERCE EXTÉRIEUR, 1911-1925.

Vol. I. Balances des paiements et aperçu du commerce mondial. (Sér. P. S. d. N. 1926. II. 51/I), 253 pages, fr. 6,—.

Vol. II. Statistiques du commerce extérieur de 63 pays. (Sér. P. S. d. N. 1926. 51/II), 842 pages, fr. 25,—.

MÉMORANDUM SUR LE COMMERCE INTERNATIONAL ET SUR LES BALANCES DES PAIEMENTS, 1912-1926.

Vol. I. Aperçu général du commerce mondial et balances des paiements. (Sér. P. S. d. N. 1927. II. 88/I, 283 pages, fr. 10,—.

Vol. II. Statistiques du commerce extérieur de 64 pays. (Sér. P. S. d. N. 1927. II. 68/II), 923 pages, fr. 30,—.

MÉMORANDUM SUR LE COMMERCE INTERNATIONAL ET SUR LES BALANCES DES PAIEMENTS, 1913-1927.

Vol. I. Aperçu général du commerce mondial et balances des paiements. (Sér. P. S. d. N. 1928. II. 53/I), 343 pages, fr. 12,50.

Vol. II. Statistiques du commerce extérieur de 64 pays. (Sér. P. S. d. N. 1928. II. 53/II), 320 pages, fr. 15,—.

MÉMORANDUM SUR LE COMMERCE INTERNATIONAL ET SUR LES BALANCES DES PAIEMENTS, 1926-1928.

Vol. I. Aperçu du commerce mondial. (Sér. P. S. d. N. 1929. II. 51/I), 111 pages, fr. 5,—.

Vol. II. Balances des paiements. (Sér. P. S. d. N. 1929. II. 51/II), 222 pages, fr. 7,50.

Vol. III. Statistiques du commerce extérieur de 64 pays (y compris chiffres sommaires provisoires pour 1929). (Sér. P. S. d. N. 1929. II. 51/III), 320 pages, fr. 12,50.

MÉMORANDUM SUR LA PRODUCTION ET LE COMMERCE, 1926.

(Sér. P. S. d. N. 1926. II. 52), 49 pages, fr. 2,—.

MÉMORANDUM SUR LA PRODUCTION ET LE COMMERCE, 1913 et 1923-1926.

(Sér. P. S. d. N. 1928. II. 3), 79 pages, fr. 2,50.

MÉMORANDUM SUR LA PRODUCTION ET LE COMMERCE, 1913 et 1923-1927.

(Sér. P. S. d. N. 1929. II. 13), 72 pages, fr. 2,50.

MÉMORANDUM SUR LA PRODUCTION ET LE COMMERCE, 1923 et 1928-1929.

99 pages, fr. 3,75.

BUREAU INTERNATIONAL DU TRAVAIL.

REVUE INTERNATIONALE DU TRAVAIL. (Publication mensuelle.)

Contient des statistiques régulières sur les sujets ci-dessous, ainsi que des indications sur la portée et les méthodes d'établissement de ces statistiques dans les différents pays : variations du niveau général des salaires ; variations du chômage et de l'emploi ; chômage et emploi dans les différentes industries ; mouvements migratoires ; nombres-indices du coût de la vie ; nombres-indices des prix de détail (denrées alimentaires, vêtements, loyers, etc.) ; convention collective, conflits du travail (grèves et lock-outs) ; accidents du travail. Abonnement annuel, fr. 30,— ; le numéro mensuel, fr. 3,—.

L'ANNÉE SOCIALE.

Contient également les statistiques publiées dans la *Revue internationale du Travail*, mais couvre un plus grand nombre d'années. Prix : fr. 15,—.

INSTITUT INTERNATIONAL D'AGRICULTURE DE ROME.

ANNUAIRE INTERNATIONAL DE STATISTIQUE AGRICOLE.

Contient une introduction générale et des tableaux statistiques relatifs à la superficie territoriale et à la population, la production agricole et le cheptel vif, le rendement par hectare de chacune des principales récoltes, le nombre des têtes de bétail de chacune des races principales, le commerce international des principaux produits agricoles et leurs prix, les taux du fret océanique pour les céréales et le coton, la production et le commerce des engrais, les cours des changes, la population agricole active.

BULLETIN DE STATISTIQUE AGRICOLE ET COMMERCIALE.

Ce bulletin mensuel contient les informations les plus récentes sur les superficies, états de culture et production agricole dans les différents pays, l'effectif du bétail avec notices relatives à la production des matières d'origine animale, le commerce et les stocks de produits agricoles, les prix et les frets océaniques.

SUMMARY OF CERTAIN PUBLICATIONS

issued by the League of Nations, the International Labour Office and the International Institute of Agriculture

utilised for the compilation of this Year-Book.

LEAGUE OF NATIONS.

MEMORANDUM ON CURRENCY AND CENTRAL BANKS, 1913-1925.

(Ser. L.o.N. P. 1926.II.28.)

Vol. I, 104 pages. Price : 4/— ; \$1.00.

Vol. II, 214 pages. Price : 8/— ; \$2.00.

Vol. I contains a study of the currency history from the beginning of 1925 up to the end of May 1926, in continuation of the *Memorandum* of 1913-1924.

Vol. II contains statistical tables, covering a large number of countries, showing exchange rates, discount rates, note circulation, gold reserves, deposits in central and commercial banks, index-numbers of wholesale prices and an analysis of 38 balance-sheets of central banks rearranged according to a standard form.

MEMORANDUM ON PUBLIC FINANCE, 1926-1928.

(Ser. L.o.N. P. 1929.II.50). 274 pages. Price : 10/— ; \$2.50.

In this edition of the *Memorandum*, the following fifteen countries are considered : Czechoslovakia, France, Germany, Great Britain, Guatemala, Haiti, Hungary, India, Italy, Japan, Portugal, Roumania, Spain, Switzerland and Yugoslavia.

The review of each country has been prefaced by notes on its budgetary system drawn up as far as possible on comparable lines. The amount of detail given necessarily varies, but for most countries the following basic tables are prepared : Summary of recent budget accounts ; Analysis of revenue ; Analysis of expenditure ; Position of public monopolies and public undertakings ; Public Debt, foreign and domestic, and whenever possible, State assets as well as the revenue and expenditure and debt of the local authorities.

A supplementary volume of this *Memorandum* containing statements on Austria, Belgium, Bulgaria, Poland and the United States of America from 1926 up to the end of 1930 (1930-31) will be published in the course of the present year.

MEMORANDUM ON INTERNATIONAL TRADE AND BALANCES OF PAYMENTS, 1927-1929.

Vol. I, Review of World Trade. (Ser. L.o.N. P. 1930.II.54/I.) 127 pages. Price 4/— ; \$1.00.

This volume contains a review of world trade during the year 1929 and summary tables of the trade of all the more important countries of the world for recent years. Separate sections in the text deal with the general movement of trade, trade per head of population, commercial balance, trade by classes of commodities, the direction of trade and changes in import and export prices and in the quantum of trade.

Vol. II, Balances of Payments. (Ser. L.o.N. P. 1930.II.54/II.) 216 pages. Price : 6/— ; \$1.50.

In this volume, estimates of varying completeness for the most important current and capital items in the international accounts of twenty-nine countries are given, together with notes explaining the methods employed in calculating certain of the figures, etc. In a general chapter, the international movements of long- and short-term capital, interest and dividends, gold, freights, emigrants' remittances and tourist expenditure are summarised.

Statistics of gold movements and exchange rates are given monthly from January 1928 to December 1930 for a number of important countries. In connection with the study of capital movements, a summary analysis, covering recent years up to the end of 1930, is made of new capital issues and the price of capital in various countries.

Vol. III, Trade Statistics of Sixty-four Countries (including Provisional Summary Figures for 1930).

This volume contains detailed trade statistics of some sixty-four countries, showing imports and exports of merchandise and of bullion and specie, imports and exports by countries by principal articles and by classes of commodities (Brussels classification 1913), etc. The present edition covers the years 1927 to 1929. It is a supplement to Volume II of the 1926 edition (published 1928) which contained the figures for 1913 and 1922-1926 and a series of detailed notes explaining the manner in which the various national statistics are compiled, etc.

MEMORANDUM ON PRODUCTION AND TRADE, 1925-1929/30. (In the Press.)

This *Memorandum* contains a world-production index for a large selection of foodstuffs and raw materials, a comparative survey of the development of world production and that of world population and international trade, a general review of industrial activity as evidenced by the production indices of a number of countries and of certain important industries, and an analysis of recent changes in the relative prices of raw and finished products. In the price analysis just referred to are incorporated the preliminary results of a special enquiry which has been undertaken by the Secretariat with the assistance of the official statistical services of France, Germany, Italy and the United Kingdom.

MEMORANDUM ON COMMERCIAL BANKS, 1913-1929.

(In the Press.) About 400-450 pages. Price : About 12/— ; \$3.00.

This *Memorandum* will contain chapters dealing with the position of the commercial banks of some twenty-five countries and a general introduction in which the main features of commercial banking in different parts of the world and the developments noticeable in post-war years will be analysed. For each country, the balance-sheet position and, in most cases, the earnings, expenditure and profits of the banks in 1913 and in post-war years will be summarised in statistical tables drawn up on a common standard form. In a series of notes, the character and composition of the assets and liabilities will be analysed in detail and the history and recent developments of the commercial banking system, the main provisions of the banking legislation in force and the nature of the sources on which the statistics are based will be summarised.

MONTHLY BULLETIN OF STATISTICS. Per single number : 1/6 ; \$0.40. Yearly subscription : 18/— ; \$4.50.

In this *Bulletin*, the more important monthly economic statistics of the world are collected together and kept up to date. Tables are given showing production indices (industry as a whole, textiles and engineering) ; production of coal and lignite, of pig-iron and crude steel, of copper, zinc and petroleum ; imports and exports by value and by weight ; railway freight traffic ; tonnage of vessels entered and cleared ; index numbers of wholesale and retail prices ; gold and certain silver and foreign assets reserves ; note circulation ; bank rates of discounts ; exchange rates and reciprocal parities of various currencies, savings banks deposits ; index numbers of stock exchange securities ; capital issues ; bankruptcies ; statistics of unemployment. Economic index charts for certain important industrial countries are given each month. A table on the world's merchant marine, showing tonnage launched and under construction in shipbuilding countries, is published quarterly and special tables containing trade or production statistics for the whole world are published periodically. The *Bulletin* is published on the Thursday nearest the 15th of each month.

**Issued previously by the Economic and Financial Section
of the League of Nations Secretariat.**

MEMORANDUM ON CURRENCY, 1913-1921.

115 pages. Price : 7/6 ; \$1.50.

MEMORANDUM ON CURRENCY, 1913-1922.

194 pages. Price : 10/— ; \$2.00.

MEMORANDUM ON CURRENCY, 1913-1923.

306 pages. Price : 10/— ; \$2.50.

These *Memoranda* deal with the currency history of the years 1919 to 1923. The 1913-1923 edition contains a detailed study of the various methods by which the seventy index numbers of wholesale prices quoted were compiled.

MEMORANDUM ON CENTRAL BANKS, 1913, 1918-1923.

385 pages. Price : 10/— ; \$2.50.

This volume contains an analysis of the balance-sheets of thirty-seven banks of issue and an outline of their legal situation and early post-war development.

MEMORANDUM ON CURRENCY AND CENTRAL BANKS, 1913-1924.

Vol. I, 238 pages. Price : 7/6 ; \$2.00.

Vol. II, 314 pages. Price : 10/6 ; \$2.50.

These volumes, which deal with some fifty countries, bring up to the end of 1924 the statistics previously published separately in the *Memorandum on Currency* and the *Memorandum on Central Banks*.

MEMORANDUM ON PUBLIC FINANCE, 1922. 202 pages. Price : 10/— ; \$2.00.

MEMORANDUM ON PUBLIC FINANCE, 1922-1926. (Ser. L.o.N. P. 1927.II.29.) 400 pages.
Price : 16/— ; \$4.00.

MEMORANDUM ON BALANCE OF PAYMENTS AND FOREIGN TRADE BALANCES, 1910-1923.

Vol. I, 96 pages. Price : 2/6 ; \$0.50.

Vol. II, 514 pages. Price : 12/6 ; \$3.00.

MEMORANDUM ON BALANCE OF PAYMENTS AND FOREIGN TRADE BALANCES, 1910-1924.

Vol. I, 181 pages. Price : 4/— ; \$1.00.

Vol. II, 722 pages. Price : 17/— ; \$4.00.

MEMORANDUM ON BALANCE OF PAYMENTS AND FOREIGN TRADE BALANCES, 1911-1925.

Vol. I. Balance of Payments and Review of World Trade. (Ser. L.o.N. P. 1926.II.51/1.)
239 pages. Price : 5/— ; \$1.25.

Vol. II. Trade Statistics of Sixty-three Countries. (Ser. L.o.N. P. 1926.51/2.) 812
pages. Price : £1 ; \$5.00.

MEMORANDUM ON INTERNATIONAL TRADE AND BALANCES OF PAYMENTS, 1912-1926.

Vol. I. Review of World Trade and Balances of Payments. (Ser. L.o.N. P. 1927.II.
68/I.) 263 pages. Price : 7/6 ; \$2.00.

Vol. II. Trade Statistics of Sixty-four Countries. (Ser. L.o.N. P. 1927.II.68/II.)
881 pages. Price : 25/— ; \$6.25.

MEMORANDUM ON INTERNATIONAL TRADE AND BALANCES OF PAYMENTS, 1913-1927.

Vol. I. Review of World Trade and Balances of Payments. (Ser. L.o.N. P. 1928.II.53/I.)
321 pages. Price : 10/— ; \$2.50.

Vol. II. Trade Statistics of Sixty-four Countries. (Ser. L.o.N. P. 1928.II.53/II.)
320 pages. Price : 12/— ; \$3.00.

MEMORANDUM ON INTERNATIONAL TRADE AND BALANCES OF PAYMENTS, 1926-1928.

Vol. I. Review of World Trade. (Ser. L.o.N. P. 1929.II.51/I.) 111 pages. Price : 4/— ; \$1.00.

Vol. II. Balances of Payments. (Ser. L.o.N. P. 1929.II.51/II.) 205 pages. Price : 6/— ; \$1.50.

Vol. III. Trade Statistics of Sixty-four Countries (including provisional summary figures for 1929). (Ser. L.o.N. P. 1929.II.51/III.) 320 pages. Price : 10/— ; \$2.50.

MEMORANDUM ON PRODUCTION AND TRADE, 1926. (Ser. L.o.N. P. 1926. II.52.) 47 pages. Price : 1/6 ; \$0.40.

MEMORANDUM ON PRODUCTION AND TRADE, 1913 and 1923-1926, (Ser. L.o.N. P. 1928.II.3.) 73 pages. Price : 2/— ; \$0.50.

MEMORANDUM ON PRODUCTION AND TRADE, 1913 and 1923-1927, (Ser. L.o.N. P. 1929.II.13.) 72 pages. Price : 2/— ; \$0.50.

MEMORANDUM ON PRODUCTION AND TRADE, 1923 to 1928-29. 99 pages. Price : 3/— ; \$0.75.

INTERNATIONAL LABOUR OFFICE.

INTERNATIONAL LABOUR REVIEW (Monthly).

Contains current statistics on the followings subjects, together with notes on the scope and methods of compilation in the different countries : Movements in general level of wages ; movements in general level of employment and unemployment ; unemployment and state of employment in different industries ; emigration and immigration movements ; cost-of-living ; index numbers ; index numbers of retail food prices, clothing, rent, etc. ; collective agreements ; industrial disputes (strikes and lock-outs) ; industrial accidents. Price (per month) : 2/6 ; \$0.60 ; (per year) : 24/— ; \$6.00.

The *Annual Review* also contains the statistics published in the International Labour Review but covers a larger number of years. Price 10/6 ; \$3.00.

INTERNATIONAL INSTITUTE OF AGRICULTURE, ROME.

INTERNATIONAL YEAR-BOOK OF AGRICULTURAL STATISTICS.

Contains a general introduction and statistical tables relating to the area and population, agricultural production and live-stock, yield per hectare of each of the principal crops, numbers of each of the principal species of live-stock, international trade in the principal agricultural products and their prices, ocean rates of freight for cereals and cotton, production of and trade in fertilisers, rates of exchange, population engaged in agriculture, etc.

INTERNATIONAL CROP REPORT AND AGRICULTURAL STATISTICS.

This monthly *Report* contains the most recent information on condition of crops and agricultural output in the different countries, statistics of live-stock, with notes on the production of animal derivatives, the trade in and stocks of agricultural products, prices and ocean freights.